
Protokół nr 20/2016 

posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 kwietnia 2016 r. w godz. 16:00 – 17:00   w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Zdzisław Przełomiec  – przewodniczący Komisji, 

2/ Wojciech Malesiński  – wiceprzewodniczący Komisji, 

3/ Zbigniew Roman De-Mezer 

4/ Grzegorz Gorlo   

5/ Zdzisław Koncewicz 

6/ Karol Korneluk 

7/ Anna Ruszewska 

8/ Andrzej Turowski 

                                                                                                                                                                 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                             

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                        

2. Łukasz Kurzyna   – Zastępca Prezydenta Miasta                                                                        

3. Wiesław Stelmach  – Skarbnik Miasta                                                                                                   

4. Monika Podziewska – naczelnik Wydz. B F   

5. Małgorzata Włoskowska   – naczelnik Wydz. AGP   

6. Agnieszka Szyszko  – pełn. do współ. z organ.   

7. Bożena Hrynkiewicz  – inspektor w  Wydz. Inwestycji                                                                

8. Adam Żywiczyński  – konserwator zabytków  

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Przełomiec, który powitał zebranych i nadmienił,                       

że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy 

Radni zgłaszają uwagi.  

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 19/2016 posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach   w dniu   24 marca 2016 r.  

2. Informacja o dotacjach udzielonych w 2015 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków                     

i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków                      

i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

4. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                           

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 

na 2017 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2017 rok.  



6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                         

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 r. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicą Reja a ulicą Szpitalną w Suwałkach. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie miasta na  2016 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030. 

10. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 19/2016 posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 marca 2016 r.  

Zdzisław Przełomiec zapytał o uwagi i wnioski do protokołu nr 19/2016 posiedzenia Komisji. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący uznał, że protokół przez 

Komisję, został przyjęty.  

 

Ad pkt. 2 

Informacja o dotacjach udzielonych w 2015 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków                          

i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja o dotacjach 

udzielonych w 2015 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 3                                                                                                                                   

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków                   

i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

                                                                                                                                                             

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Cz. Renkiewicz poinformował o powołanej komisji, która rozpatruje wnioski o przyznanie dotacji  

na prace konserwatorskie i propozycje przedkłada prezydentowi. Omówił  zasady udzielania 

dotacji  na rok 2016 na prace konserwatorskie, restauratorskie i budowlane dot. zabytków 

wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną i przedstawił wprowadzone drobne korekty, 

które  zostały zawarte w uzasadnieniu do projektu uchwały.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało   –    7  radnych,  

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0 



Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków  i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

                                                                                                                                                                             

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Ad pkt. 4 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                           

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 

2017 rok. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Cz. Renkiewicz przedstawił uwagi złożone w ramach konsultacji społecznych. Omówił 

propozycję korekty w uchwale. Do dnia 31 marca kolejnego roku należy przedkładać 

sprawozdanie z realizacji budżetu obywatelskiego za poprzedni rok z informacją dla Rady 

Miejskiej jakie pozycje zostały ostatecznie zrealizowane i wielkość środków finansowych, które 

zostały skierowane na realizację określonych wniosków. Poinformował, że zrobi wszystko aby 

została wyremontowana ulica Kowieńska i ul. Wileńska. 

 Głos zabrała A. Ruszewska, która powiedziała o pozytywnej zmianie w zapisie dotyczącym 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego dotyczącej corocznej ewaluacji i monitoringowi. Dodała, 

iż dokonano modyfikacji i uszczegółowienia uchwały w stosunku do tej dotyczącej SBO w 2016 

roku. W/w były przez radną zgłaszane w roku ubiegłym. Jednak nie zgodziła się z zapisem § 12 

ust. 5. 

 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 

przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2017 rok., została przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2017 rok.  

                                                                                                                                                                

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

A.Ruszewska zauważyła, iż inwestycje, które są realizowane z Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego czasami są dewastowane, w związku z tym zaproponowała aby na  takiej 

inwestycji  zaplanować w budżecie projektu kamery monitoringu.  

 

Cz. Renkiewicz  stwierdził, iż takie zdarzenia mają miejsce i w związku z tym planowane jest np. 

oświetlenie tych inwestycji oraz zamontowanie kamer w miejscach, w których zaistniały takie 

incydenty.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  



 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2017 rok.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                          

24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 r. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,                       

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie w 2015 r., zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicą Reja a ulicą Szpitalną w Suwałkach. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

M. Włoskowska przedstawiła projekt planu zagospodarowania przestrzennego, który został 

opracowany zgodnie z warunkami określonymi w ustawie oraz z uchwałą intencyjną Rady 

Miejskiej. Wyżej wymieniony teren jest we władaniu Marszałka  Województwa Podlaskiego.  

Procedura przystąpienia do opracowania planu została wywołana na wniosek Wyższej Szkoły 

Suwalsko-Mazurskiej im. Papieża Jana Pawła II w Suwałkach. W związku z tym  ustalenia 

projektu planu są dostosowanie do aktualnego stanu prawnego i własnościowego 

nieruchomości, przy uwzględnieniu obecnych uwarunkowań prawnych i faktycznych na tym 

terenie. Do projektu planu została wykonana prognoza skutków finansowych uchwalenia 

przedmiotowego planu, który  nie rodzi skutków finansowych.  

K. Korneluk – zapytał o budynek Ks. Sykulskiego, który był przeznaczony na określony cel 

publiczny.  

Ł. Kurzyna odpowiedział, iż ww. plan dopuszcza funkcje oświatowe na tym terenie i rozbudowę 

na cele zdrowotne. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych  

przeciw     – 0 

wstrzymało się od głosu   – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicą Reja a ulicą Szpitalną                        

w Suwałkach. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 



Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie miasta na  2016 rok. 

                                                                                                                                                                 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

W. Stelamch poinformował, iż zmiany planu dochodów dotyczą dopłat do transportu 

zbiorowego. Zwiększenie dochodów w sporcie, pozyskanych od sponsorów na organizację 

Mistrzostw Polski  Juniorów w lekkiej atletyce oraz przewidywany zwrot zaliczki na Suwalski 

Blues Festiwal. Natomiast po stronie wydatków: zakup aparatury i sprzętu medycznego dla 

Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach, zapewnienie finansowania na modernizację obiektu na 

żłobek.  W. Stelamch poinformował o zwiększonej dotacji dla Suwalskiego Ośrodka Kultury na 

organizację Suwalskiego Blues Festiwalu. Poinformował, że będą przekazane przed sesją 

wszystkim radnym autopoprawki, które dotyczą gospodarki komunalnej, transportu, gospodarki 

mieszkaniowej oraz żłobka.  

Ł. Kurzyna zreferował  prace związane dokumentacją projektową, przetargową i  remontem 

żłobka.  

Cz. Renkiewicz wspomniał o pracach i dyżurach nocnych aptek. Nie zgodził się na płacenie za 

dyżury nocne aptekarzom, w związku a tym aptekę całodobową z dyżurami nocnymi będzie 

prowadził Szpital Wojewódzki   w Suwałkach.   

K. Korneluk zapytał o apteki, czy osoby które prowadzą te apteki i nie wywiązują się                      

z dyżurów to czy  ponoszą konsekwencje? Odpowiedział Cz. Renkiewicz, możemy jedynie 

poinformować Izbę aptekarską, iż  nie są realizowane zadania aptekarzy.  

K. Kornelu jak wygląda pozyskiwanie sponsorow na Suwalski Blues Festiwal i kto zajmuje się  

pozyskiwaniem sponsorów? Odpowiedział Cz. Renkiewicz, iż festiwal ten nigdy nie uzyskał 

dofinansowania  z Ministerstwa, natomiast Marszałek woj. Podlaskiego wspierał finansowo ten 

festiwal, który traktował jako promocję województwa. Wspomniał, iż w tym roku aplikację 

złożyło Stowarzyszenie działające w SOKu. Sponsorów pozyskuje dyrektor SOK jak również 

Prezydent Miasta. Sponsorem Festiwalu będzie Fabryka Mebli „FORTE”. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych  

przeciw     – 0 

wstrzymało się od głosu   – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2016 rok. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030. 

                                                                                                                                                           

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13  do protokołu.   

W. Stelmach poinformował, iż wskaźniki nie ulegają zmianie. W wykazie przedsięwzięć dochodzi  

przebudowa ul. Kowieńskiej i ul. Wileńskiej. 



 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych, 

przeciw     – 0 

wstrzymało się od głosu   – 0 

 

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian                             

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2016–2030. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Wolne wnioski.  

Cz. Renkiewicz poinformował, iż odbyło się spotkanie z przedstawicielami Związku Ofiar 

Obławy Augustowskiej na temat wykonania na wniosek związku  instalacji, która miałaby 

powstać  na rondzie - ul. Reja. Przedstawiciele Związku wyjaśnili, że nie będzie to pomnik, nie 

będzie to miejsce kultu, nie będą odbywały się tam zgromadzenia. Na spotkaniu padła 

propozycja Prezydenta aby przeprowadzić procedurę w ramach Budżetu Obywatelskiego.                      

Ks. Wysocki zadeklarował kwotę na projekt, jak również  Związek przyjmie  na siebie wykonanie 

tego projektu. Prezydent poinformował, iż są różne możliwości sfinansowania tej instalacji np.:  

z Budżetu Obywatelskiego, wprowadzenie pozycji do budżetu do inwestycji i trzecia propozycja 

to zorganizowanie zbiórki  publicznej.    

A. Turowski zapytał czy jest w planie  droga między ul. Pułaskiego a ul. Reja? Cz. Renkiewicz 

odpowiedział, że należałoby zrobić w tym miejscu drogę dojazdową. 

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 

 

 
     

     Protokół sporządziła:       

 

        Elżbieta Polańska 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


